
Fakulta mení svoju tvár, dokážeme zmeniť aj naše myslenie? 
 
Príhovor dekana k študentom a zamestnancom Materiálovotechnologickej fakulty STU z príležitosti 
otvorenia akademického roku 2007-2008 
 
Milé študentky a študenti, vážené kolegyne a kolegovia, spolupracovníci, 
 

dovoľujem si Vás osloviť na prahu nového akademického roka 2007-2008, aby 
som Vám všetkým  poprial veľa zdravia, entuziazmu a tvorivých nápadov, aby naša 
spoločná alma mater (a jej fakulta predovšetkým) Vašou zásluhou v budúcom období 
upevnila svoje postavenie v rámci vysokých škôl na Slovensku a dostala sa do 
povedomia odbornej verejnosti i v zahraničí.  

Nový akademický rok je charakterizovaný vstúpením do platnosti novely 
základnej legislatívy pre vysoké školy, ale aj upravenou legislatívou v oblasti 
pracovno-právnej. Bude potrebné na úrovni univerzity a následne na úrovni fakulty 
prispôsobiť platnej novele vysokoškolského zákona a zákonníka práce veľa právnych 
noriem a nariadení. Na strane druhej je nevyhnutné konštatovať, že možné 
spoplatnenie externého štúdia pre našou fakultou ponúkané študijné programy 
neprichádza v najbližšej budúcnosti do úvahy vzhľadom na fakt, že o technické 
študijné programy nie je medzi uchádzačmi o štúdium dostatočný záujem a taktiež, 
že reálna ekonomická výška školného by prekročila podľa našich analýz 30.000,- Sk 
za akademický rok. Podstatne závažnejšia je skutočnosť, že v krátkej budúcnosti 
dôjde ku kategorizácii vysokých škôl na Slovensku, či už na základe výsledkov 
komplexnej akreditácie alebo inej porovnávacej metriky Ministerstva školstva SR. 
Diskutované kritériá ministra školstva sú tvrdé, ale spravodlivé. Chcel by som vysloviť 
oprávnenú nádej, že aj naša fakulta významne prispeje v rámci STU k zaradeniu 
univerzity do najvyššej kategórie, čo predstavuje otvorenie si aj finančného priestoru 
na akceleráciu výskumu a vzdelávacích aktivít hlavne na druhom a treťom stupni 
štúdia. 

K zásadným zmenám na fakulte patrí aj fakt, že v tomto akademickom roku 
neotvárame ani na prvom a ani na druhom stupni externú formu štúdia. Dôvodov je 
hneď niekoľko. Zo strany vedenia univerzity sme boli v minulosti veľakrát kritizovaní  
za kvantitu realizácie tejto formy štúdia na našej fakulte. Na druhej strane 
financovanie externej formy štúdia je značne poddimenzované zo strany MŠ SR 
a spoplatnenie v našom prípade by nebolo ekonomicky pre študentov únosné. 
Kompromis, ku ktorému sme siahli – denná forma kombinovanou prezenčno-
dištančnou metódou, predstavuje jednak  možnosť zníženia počtov študentov 
prijímaných do prvých ročníkov – teda reálne rozviazanie rúk našim pedagógom pre 
výskumné aktivity aj v budúcich obdobiach – a tiež nás núti okamžite k radikálnemu 
plošnému zavádzaniu nových foriem výučby pomocou e-learningu, čím máme 
možnosť s konečnou platnosťou vyriešiť dilemu e-learningu na MTF STU – áno či 
nie, akou formou, kedy, etc. Prevádzkovaný Akademický informačný systém má 
modul e-learningu k dispozícii, je len a len na nás, aby sme ho začali aktívne 
využívať. 

Máme k dnešnému dňu urobenú analýzu slabých miest. Je fakt, že naši 
pedagógovia a výskumní pracovníci málo cestujú na významné zahraničné vedecké 
podujatia, že takmer nemáme zahraničné vedecko-výskumné granty, bonita našich 
publikácií je neuspokojivá, podobne ako je neuspokojivá aj úspešnosť našich 
doktorandov. Ani nízky stupeň mobilít našich študentov nás nectí. Motivovať, a to 
hlavne finančne, budeme v budúcich mesiacoch a rokoch rozhodujúce vedecké a 



pedagogické aktivity našich pedagógov a výskumníkov, hlavne doktorandov a 
generáciu vo veku 35-40 rokov. Kariérny rast našich zamestnancov budeme 
motivačne orientovať tak, aby habilitácie kulminovali najneskôr medzi 35 a 40 rokom 
života, profesúry medzi 40 a 45 rokom života. Je nevyhnutné zabezpečiť 
financovanie podstatne väčšieho počtu doktorandov v dennej forme štúdia. V tomto 
akademickom roku budeme imatrikulovať dvojnásobok zvyčajného počtu - takmer 
štyri desiatky  - doktorandov do prvého ročníka doktorandského štúdia. 

Máme pripravených 11 veľkých projektov, ktorých financovanie si sľubujeme 
z európskych fondov. Sú naplánované do oblasti rekonštrukcie našich objektov 
a hlavne do vybudovania excelentných pracovísk na našej fakulte tak, aby sme boli 
konkurencieschopní nielen na Slovensku, ale aj v rámci Európskej únie. 

Zaiste si všimli, že sa nám podarilo zrekonštruovť dve posluchárne 
v najvyššom štandarde, že sme začali riešiť riadený prístup do priestorov našej 
inštitúcie pre študentov aj pracovníkov fakulty, vrátane parkovacích miest na Bottovej 
ulici a Rázusovej ulici; máme vo všetkých objektoch fakulty nový orientačný systém, 
skultúrnili sme vstupy do budov na Bottovej i Paulínskej ulici postermi, ktoré 
prezentujú výsledky našej práce, ale i galériou našich profesorov, doktorov honoris 
causa, bývalých dekanov a na čo som obzvlášť hrdý, plastikami šiestich významných 
osobnosti vedy a techniky od čias Banskej Štiavnice až do prítomnosti, ktorých 
pôsobenie sa nejakým spôsobom viaže na teritórium dnešného Slovenska. Ďalšie 
osobnosti z histórie dávnej i blízkej rešeršujeme a plánujeme ich reliéfy inštalovať 
v budove na Bottovej ulici. Som toho názoru, že každý študent našej fakulty by mal 
vedieť, kto boli, či sú Mikovíny, Doppler, Stodola, Hronec, Čabelka, Ursíny, Hrivňák, 
a čo pre rozvoj spoločnosti vykonali. Ak pociťujete deficit informácií v tejto oblasti, 
prosím bližšie údaje na www.mtf.stuba.sk  - link osobnosti vedy.   

Nemám tu dostatočný priestor na predstavenie ucelených plánov do 
budúcnosti, chcem Vás ale ubezpečiť, že okamžite, keď ukončíme sťahovanie 
ústavov vrátane ich laboratórií, vedenie fakulty vykoná odpočet realizovaných aktivít 
a predstavíme nové, ku ktorým bude s určitosťou patriť úplná rekonštrukcia 
sociálnych zariadení na celej fakulte, postupná rekonštrukcia ďalších dvoch 
posluchární na Bottovej ulici, dobudovanie parkovísk na Rázusovej i Bottovej ulici 
a veľa iných. To sme povinní urobiť aj vzhľadom na sľub, ktorý som dal našim 
externým študentom, že ich budeme informovať, ako sme naložili s ich finančnými 
darmi.  

Všetkým nám je jasné, že zmena myslenia je podstatná, ale najťažšie 
realizovateľná zo všetkých zmien. Ak teda chceme zmeniť fakultu na jednu z prvých 
na Slovensku, musíme zmeniť aj súčasné stereotypy myslenia. Veľa inšpirácie je 
možné načerpať pozorným pozorovaním správania sa obdobných inštitúcií ako je 
naša, a  na nich prebiehajúcich procesov, doma i v zahraničí. Preto opätovne 
apelujem na zvýšenie mobilít pedagógov a hlavne študentov. Administratívnym 
pracovníkom fakulty sme výmenné pobyty v zahraničí už začali organizovať. Chcel 
by som pri tejto príležitosti zadefinovať jasnú a perspektívnu úlohu:  

„pre všetkých pracovníkov našej fakulty musí v reálnom horizonte začať platiť, 
že je pre nás cťou pracovať na Materiálovotechnologickej fakulte STU a že sa nám to 
musí aj finančne vyplácať. Pre našich študentov analogicky musí platiť, že 
skutočnosť, že vyštudovali našu fakultu, ktorá im otvára dvere k solídnej odbornej 
kariére a že budú zamestnávateľmi uprednostňovaní pri hľadaní si zamestnania pred 
absolventami iných vysokých škol“.   

Ja, ako Váš dekan, sa budem spolu s vedením a riadiacimi pracovníkmi 
fakulty usilovať, aby reálny horizont v tomto prípade neboli roky. 



S úctou  

 
 
          


